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Reservation från den socialdemokratiska KS-gruppen 
 

Vår bedömning är att det bästa sättet att bygga fiber i Ragunda kommun på ett tryggt, 
ekonomiskt och samhällsnyttigt sätt, är att göra det med det bolag vi äger, Servanet. Fler invånare 
får inte internet av en lång upphandlingsprocess, det får man när det grävs nät och ansluts 
kunder, vilket styrets beslut effektivt riskerar fördröja.  
 
Sedan man från de styrande partierna valde att stanna upp samarbetet med Servanet i början av 
2019 har knappt några nya anslutningar av kunder skett i kommunen och inga nya 
ortsammanbindande nät byggts. Det är med stor sorg vi ser på de snart två förlorade åren. Att nu 
påbörja en upphandling för att hitta externa parter för nätet är, enligt vår bedömning, förenat 
med risker både vad gäller ekonomi och ännu längre tidsutdräkt. Dels är de ekonomiska data som 
presenterats som argument för ett skifte endast baserade på antaganden som kan förändras efter 
anbud dels är det inte bara tänkbart utan troligt att eventuella tilldelningsbeslut av uppdragen 
kommer att överklagas och på så vis förlänga tidshorisonten för att nå kommunala och nationella 
bredbandsmål ännu längre.  
 
Vi ser också risker för att kostnaderna för att upprätthålla den kompetens som behövs för att 
vara en tillfredsställande drift-, marknadsförings- och beställarorganisation kan komma att vida 
överstiga de eventuella intäkter som ett avtal med en extern part skulle kunna innebära.  
 
Vi oroas också över att släppa prissättningen för nätet till en extern aktör som inte har 
samhällsnytta som främsta mål. Även om det för kommunen som organisation kanske inte 
innebär någon större kostnadsfördyring, bedömer vi att vi tappar inflytandet över prissättning av 
nätavgift gentemot kund. Detta är oroande då det råder monopol på marknaden och kunderna 
inte kommer att ha möjlighet att välja mellan olika kommunikationsoperatörer. Kommunens 
ägande, både av nätet och kommunikationsoperatören, är en garanti för att kraftiga prishöjningar 
inte sker utan vårt deltagande i processen. Med detta beslut försvinner den garantin.  
 
Vi Socialdemokrater ser att det finns utrymme för förbättring i relationen mellan kommunen och 
vårt bolag Servanet, men utifrån de möten med bolaget där vi som partiföreträdare beretts 
möjlighet att delta ser vi att detta inte bör vara några som helst problem. Med den styrka det 
innebär att vara ett samhällsägt och samhällsnyttigt bolag tror vi att ett fortsatt och förstärkt 
samarbete med de övriga ägarkommunerna genom vårt samägda bolag, är den bästa vägen framåt 
för att medborgarna ska få de tryggaste möjliga uppkopplingarna.  
 

 
De socialdemokratiska ledamöterna väljer därför att reservera sig mot Kommunstyrelsens beslut 
att avbryta samarbetet med Servanet för att upphandla en annan kommunikationsoperatör.  
 
 
För den Socialdemokratiska KS-gruppen,  
 
 
 
Jonas Andersson 


